
Lapunk 2001. 4. számában közöltük Földi Tamás írását, amely „Búcsú a FID-től" címen 
jelent meg, s a nagy múltú és nagy tekintélyű szervezet megszűntéről ad hírt. Az esemény 
nem hagyta közömbösen az IFLA-t sem, amely az alább közölt nyílt levél tanúsága szerint 
megtette, amit megtehetett a szakmai értékek megmentése, a FID-tevékenység folytatható
sága érdekében. Szomorú szívvel, ugyanakkor mégis bizakodva adunk nyilvánosságot a 
FID hű társszervezete levelének. - A szerk. 

Nyílt levél az IFLA tagjaihoz 

Az IFLA Végrehajtó Bizottsága úgy döntött, hogy 
nyílt levelet intéz az IFLA tagságához annak érde
kében, hogy helyreigazítson néhány, közszájon 
forgó, pontatlan információt az IFLA és a FID kap
csolatáról. 

2000 folyamán nyilvánvalóvá vált, hogy a FID 
pénzügyi nehézségekkel küzd. 2000 közepén a 
FID igazgatója távozott, s a helyét nem töltötték 
be. A kétévenkénti kongresszus, amely Braziliá
ban, 2000 októberében lett volna esedékes, elma
radt. A FID Review nem jelent meg. 

Mint az IFLA főtitkárát meghívtak a FID Végrehajtó 
Bizottsága 2000 novemberében Lisszabonban 
tartott ülésére. Ezen az ülésen az IFLA Végrehajtó 
Bizottságának jóváhagyásával előterjesztettem 
egy tervet, amely a FID szakmai programjának a 
folytatását irányozta elö az IFLA keretében. Ez a 
terv lehetővé tette volna, hogy a FID szakterületi 
csoportjai (Special Intrest Groups) és szakértő 
bizottságai tovább működjenek az IFLA egy újon
nan létrehozott szakosztályában. A 2001. augusz
tusi, Bostonban tartott konferenciánk programjá
ban akadtak volna még rések és lehetőségek arra, 
hogy a FID tagjai szakmai és munkaüléseken ta
lálkozzanak egymással. Az IFLA Journal közölte 
volna a FID Review-nak szánt cikkeket. Előkészü
letben volt egy ajánlat, amely lehetővé tette volna, 
hogy a FID tagjai kedvezményt kapjanak az IFLA-
ba való belépéshez. A tervnek az volt a célja, hogy 
biztosítsa a FID hagyományainak és legfőbb érté
keinek további fennmaradását. 

Tudomásul kellett vennünk azonban, hogy a FID 
elvetette ezt a tervet, noha az erről szóló döntést 
hivatalosan soha nem hozták az IFLA tudomására. 

Ezért az IFLA Végrehajtó Bizottsága 2001. márci
usi ülésén úgy határozott, hogy visszavonja mentő 
ajánlatait. Tudomásul vesszük, hogy a FID 2001. 
március 31-ével gyakorlatilag megszűnt működni, 
habár hivatalos közleményt erről - úgy látszik -
nem adtak közre. 

A FID 2000 végén 277 tagot számlált, akik közül 
125 (45%) már az IFLA-nak is tagja volt- A legna
gyobb átfedés az intézményi tagság kategóriájá
ban mutatkozott. A FID 141 intézményi tagja kózül 
88 (62%) már az IFLA tagja volt. E levél írása ide
jén az IFLA-nak 1750 tagja van több mint 150 or
szágból. 

Jóllehet a tervet visszavonta, az IFLA továbbra is 
kész minden helyénvaló lépés megtételére, hogy 
lehetővé tegye a korábbi FID-tagok számára, hogy 
folytassák szakmai tevékenységüket, és hozzájá
ruljanak az információs rendszerek minőségi fej
lesztéséhez. A FID nagy eredményeket ért el 
1895-ös megalapítása óta. Szomorú lenne, ha 
nem nyílna mód megkülönböztetett közreműködé
se folytatására. Természetesen nagyon örülnénk, 
ha találkozhatnánk FID-tagokkal a bostoni konfe
renciánkon augusztus 19-24-én <www.ifla.org>. 

A Végrehajtó Bizottság arra szeretné biztatni az 
IFLA tagjait, tegyék meg a tőlük telhetőt, hogy a 
nyilvánosság pontos információt kapjon erről a 
helyzetről. E célból szívesen adok választ a tagság 
bármely kérdésére. 

Őszinte tisztelettel 
2001. június 14-én 

Ross Shimmon, az IFLA főtitkára 
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